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de la conselleria de hacienda y la conselleria de justicia y admi-
nistración pública que va a revertir totalmente la situación 
y que incorpora criterios de mayor flexibilidad en la tramita-
ción de las autorizaciones; en segundo lugar, mayor agilidad, 
y en tercer lugar, capacidad autoorganizativa para las propias 
consellerias .

¿Qué significa esto, señora Meco? Que a partir de este 
momento, que ya ha entrado en vigor esta orden, cada conse-
lleria podrá presentar anualmente, tanto a la conselleria de 
función pública como a hacienda, un plan anual de todas las 
posibles coberturas que va a necesitar a lo largo del año . 
Se van a autorizar, se estudiarán y se autorizarán de forma 
anual, y después será cada subsecretaria la que irá autori-
zando de forma progresiva dichas bajas .

¿Qué vamos a ganar con esta orden? Pues mire, agilidad . 
Porque el problema en el que se encuentran ahora las direc-
ciones territoriales no es precisamente una restricción en 
materia de empleo público, que por eso no está…, ahí está 
este Consell . Este Consell está trabajando y está comprome-
tido con las políticas sociales, que son, como usted muy bien 
sabe, una prioridad para el pacto del botànic y una muestra 
evidente que desde el año 2016 al 2018 solamente en capí-
tulo de personal y en vicepresidencia se ha incrementado en 
dos años un 25%. Es la conselleria que más ha incrementado 
en gastos de personal .

Por tanto, señora Meco, que esperamos con esta orden poder 
cubrir de forma inmediata, porque serán las propias subse-
cretarias las que gestionarán y, por tanto, no nos encontra-
remos con estos impasse de tiempos en los que determina-
das plazas esenciales, y sobre todo en las materias que usted 
precisamente ha invocado en materia de protección y en la 
que está en juego el interés del menor, por tanto, vamos a 
apostar y trabajaremos para poderlas cubrir . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, consellera .

Señora Meco, para terminar . Cuando quiera .

La senyora Meco Tébar:

Que este Consell ya está comprometido con las políticas 
sociales me consta, hasta tal punto que fuimos nosotros 
quienes apoyamos y defendimos este pacto del botánico 
y lo materializamos para que se concretaran esas políticas 
sociales .

Me habla usted de esa orden y me habla usted de ese plan 
anual de cada conselleria . Entiendo que se presentará a prin-
cipios de año . ¿Lo pueden presentar ya? Bueno, pues espero 
que lo presenten y espero que ustedes dos se den la mano 
bien dada para facilitar que esos profesionales tengan 
cubiertas sus bajas por el bien de los menores que son de 
atención directa .

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias, señora Meco .

Anem a passar a la pregunta 1 .318, que formula el diputat 
Antonio Subiela, del Grup Parlamentari Ciudadanos, i que 
contestarà el conseller de Model Econòmic i Hisenda en un 
momentet .

Quan vullga, senyor Subiela .

El senyor Subiela Chico:

Gracias, presidenta .

Buenas tardes de nuevo, señor conseller .

Mire, le preguntamos en enero sobre la nueva imagen del 
logotipo de la Generalitat valenciana que ustedes habían 
solicitado con motivo del 600 aniversario de la institución . 
Preguntamos sobre lo que había costado y lo que podía 
costar su implantación . Y ustedes nos contestaron que sí que 
era cierto que había pedido el diseño, que de las tres ofer-
tas que se habían presentado, ustedes habían elegido la 
del despacho de Dani Nebot, que era la más barata, 18 .500 
euros . Gran criterio cuando estamos hablando de diseño y, 
desde luego, muestra de interés por cambiar el diseño de 
La Generalitat . Desde luego, el más barato de los tres es el 
mejor criterio que esperábamos para ello .

Pero, sorprendentemente, nos dicen que no se ha realizado 
ningún informe de carácter económico para su posterior apli-
cación, lo que entendemos que es un error .

Por lo tanto, le pregunto hoy aquí: ¿ha cuantificado el Consell 
el coste que va a suponer para la Generalitat valenciana y su 
sector público instrumental el rediseño y posterior aplicación 
de la nueva imagen de La Generalitat?

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias .

Conseller . És que no van bé, no van bé . Jo li…

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

Moltes gràcies, presidenta .

Senyoria, respecte a la pregunta que fa, he de manifestar-li 
que la instrucció que la secretaria autonòmica de comu-
nicació, per a l’aplicació de la nova identitat gràfica de La 
Generalitat, va dirigida a totes les subsecretaries del Consell 
el 2 de febrer del 2018 .

A més d’ajuntar un enllaç al manual d’aplicació del nou logo, 
establix que –i llig literalment– «si bé la nova identitat serà 
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d’ús exclusiu per a l’administració del Consell i del seu sector 
públic empresarial i fundacional, a fi que no comporte un 
augment de costos per raons d’eficiència i control de la 
despesa pública, només serà d’aplicació immediata en el 
suports digitals, i progressivament s’anirà implantant en la 
papereria bàsica i en la resta de suports, a mesura que s’esgo-
ten les existències o que siga necessària una nova retolació o 
que se considere escaient per part de les distints conselleries 
i la resta de departaments del Consell i del seu sector públic» .

Per tant, i m’agradaria que quedara ben clar, veu està carpeta, 
senyoria, esta carpeta que tinc en les mans és el logo antic, 
senyores . És a dir, hem d’esgotar tots els papers i tot allò que 
tinga el logo antic perquè nosaltres no balafiem ni malgastem 
res. Tot s’aprofita per a criteris d’optimització de la despesa. 
Dilapidar els diners públics dels valencians i de les valencia-
nes forma part del passat .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Senyor Subiela . Quan vullga .

El senyor Subiela Chico:

Gracias, presidenta .

Bueno, yo no dudo de que tuvieran que gastar las carpe-
tas que quedaban antiguas, pero entiendo que después de 
las antiguas se imprimirán unas nuevas . Lo que no entiendo 
cómo puede ser verdad que ustedes no hayan presupuestado 
lo que va a suponer el logo nuevo, porque a lo mejor resulta 
que aplicar el logo nuevo es más caro que el logo antiguo .

No solamente hay carpetas . Me imagino que también habrá, 
como ponen en la petición al diseñador, placas de facha-
das, me imagino que también incluido habrá vehículos, me 
imagino que habrá…, tendría que haber me imagino que un 
plan de inversión o un plan de lo que va a costar . O se habrá 
tenido que estudiar qué va a costar la aplicación de ese logo-
tipo, porque si no, ¿el logotipo para qué vale, señor conse-
ller? ¿Para qué han hecho el logotipo? Es que no es entendi-
ble . ¿Cómo saben que realmente es el más barato? Si no ha 
se ha hecho un estudio de lo que va a costar aplicarlo, ¿cómo 
es el más barato? Porque no lo entiendo . O ¿es que ustedes 
tenían alguna deuda de algún amiguete del 2007 y tenían que 
cubrirla ahora, señor conseller?

¿Me dice que no se despilfarra el dinero como antes? Dígame 
la diferencia, dígame la diferencia . (Veus) Porque ustedes se 
han gastado 18 .000 euros, 17 .545, en un logo que no saben 
en qué lo van a aplicar . Ustedes eligen el logo más barato, 
eligen un logo que no saben para qué lo van a utilizar ni 
cuando, que apenas se diferencia del antiguo . Igual es que 
juegan con eso .

Porque resulta que encima el logo tiene un error . Según 
los expertos en heráldica, tiene un error . A mí, desde luego, 
como…, me pasa desapercibido, pero, bueno, es un error 
como si usted va a una ponencia y le ponen «señor Sole» y la 

falta una erre . Pues igual de primeras puede parecer un error 
(veus), pero, claro, si no se corrige, (veus) me imagino que ya…, 
es incapacidad, es desidia o es una falta de respeto, ¿no? Yo 
no sé si está usted solventando ese error o directamente es 
que no le importa .

Yo no sé quién va a sufragar ese error o si se van a depurar 
responsabilidades sobre ese error . O ¿es que como ya está el 
objetivo conseguido, el error no importa? Aquí tampoco hay 
responsables, ¿verdad, señor conseller? ¿Qué ha cambiado, 
señor conseller, qué ha cambiado de los antiguos gobiernos al 
Consell del botànic, señor conseller? De momento, con estas 
muestras, parece que absolutamente nada .

Gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gracias .

Conseller, per a acabar de contestar . Quan vullga .

El senyor conseller d’Hisenda i Model Econòmic:

¡Han canviat tantes coses, tantíssimes coses!

Mire, li vaig a donar la xifra exacta del que ha costat no reno-
var automàticament el paper, però canviar les coses, aixina 
les carpetes, les targetes o els rètols . Ha tingut un cost total 
de només 32 .400 euros més IVA, això sí, més IVA . Un cost 
que inclou la revisió i actualització de la identitat gràfica de 
La Generalitat, l’elaboració del manual d’aplicació fet tot per 
un dissenyador valencià –que és barat, és veritat .

Però és un dissenyador valencià reconegut i prestigiat tant 
en l’àmbit espanyol, amb premis com el nacional de disseny 
o de la associació espanyola de professional del disseny, o en 
l’àmbit internacional amb premis també com el Design Plus 
de Frankfurt o el Japan Design . És a dir, estem parlant d’una 
persona amb unes característiques professionals, sens dubte, 
reconegudes .

D’esta manera podem incorporar el prestigi del millor disseny 
valencià per a renovar la imatge de La Generalitat, ¡que bona 
falta feia, ¿eh?, que bona falta feia! I alhora també difondre el 
treball de disseny que es fa a la Comunitat Valenciana incor-
porant-lo d’una manera actualitzada en la nostra imatge 
institucional .

Tot, senyoria, tot, senyoria, amb un cost molt allunyat 
–¡atenció, senyories!– dels 174 .080 euros que va pagar 
La Generalitat mateixa l’any 2005 per l’adjudicació de 
l’assistència per a la creació, presentació de la nova imatge 
i el manual d’identitat corporativa . (Veus) Això sense tindre 
en compte el que va suposar renovar la retolació i papereria, 
perquè era… Insistisc, ara no fem res de tot això . No enviem 
res a l’abocador, ni al reciclatge, sinó que tot s’utilitza, senyo-
ries, tot s’utilitza .

En definitiva, com ja li he comentat, per raons d’eficiència 
i d’optimització de la despesa, no va a haver-hi costos 
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addicionals en cap departament de La Generalitat, atés 
que el procés de canvi de logo es farà respectant els actuals 
estocs de papereria bàsica i la resta de suports no digitals .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Gràcies, conseller .

Passem a la pregunta número 1 .363, que formula la diputada 
Clara Tirado, del Grup Parlamentari Socialista, al conseller de 
transparència .

Senyora Tirado, quan vullga .

La senyora Tirado Museros:

Gràcies, senyora presidenta .

Senyories .

Senyor conseller .

El passat mes de desembre aprovàvem en esta cambra la 
nova Llei de cooperació i desenvolupament sostenible . Una 
llei que té la vocació de ser un instrument útil, més modern 
i que situa, sens dubte, la cooperació valenciana en l’espai 
central de les nostres prioritats polítiques, que també, 
evidentment, han d’estar alineades amb la nova Agenda 2030 
per al desenvolupament sostenible i que marca un nou esce-
nari de reptes per part de les Nacions Unides .

Ambdues es conjuguen en la nova norma aprovada des dels 
valors i principis de la transparència, de la rendició de comp-
tes a la societat, del seguiment, de l’avaluació dels objectius 
i dels projectes de cooperació internacional al desenvolupa-
ment i des dels principis de la globalitat i de la justícia .

Es tracta d’una llei que incorpora l’immens valor que la soli-
daritat, la lluita pels drets i per la justícia té per a una socie-
tat, que integra, entre el seus objectius, un principi que ens 
implica com a societat, i és que tots ens hem de fer responsa-
bles a l’hora de lluitar contra les injustícies i contra la vulne-
ració de drets humans en qualsevol part del planeta, que 
entén que no hi ha progrés si eixe progrés no és compartit .

Una norma que descriu l’equitat i la igualtat entre homes i 
dones com un valor irrenunciable i una lluita que no ha de 
parar, que inclou les relacions humanes des de la diversitat, 
una diversitat que ens fa més rics i que protegix les diferents 
identitats com a part del patrimoni col·lectiu que tenim com 
a humans .

La nova Llei de cooperació i desenvolupament sostenible es 
va concebre precisament per a combatre la desigualtat en 
qualsevol part del món per allunyat que siga, com a una de 
les millors tasques que podem fer perquè la nostra societat, 
el nostre propi territori, el nostre propi país siga més ric, més 
fort i tinga més futur .

I és per això, perquè encara que la seua aprovació és recent, 
el seu desplegament normatiu i la seua aplicació és inajorna-
ble, perquè la tasca de la solidaritat sempre és urgent .

Tenim un nou pla director de la cooperació valenciana per 
a desenvolupar fins al 2020, tenim una llei que ens defini-
xen ambdós com els principals instruments estratègics de la 
cooperació, però a estos instruments s’han de crear i s’han 
d’afegir altres ferramentes que ens ajuden a promoure el 
desenvolupament, la pau i la justícia en el món i que estan 
previstos precisament en la pròpia norma i en el seu desple-
gament reglamentari .

Per tot açò, senyor conseller, li pregunte: ¿quines mesures ha 
previst el Consell per a desenvolupar i aplicar la llei de coope-
ració i desenvolupament sostenible?

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera:

Moltes gracies, senyora Tirado .

Senyor conseller, quan vullga .

El senyor conseller de Transparència, Responsabilitat 
Social, Participació i Cooperació:

Muchas gracias, señora presidenta .

Moltes gràcies, senyora diputada .

Gràcies per la pregunta, perquè ens permet, efectivament, 
en un moment en què comença el desplegament de la llei, 
que, com vosté molt bé ha dit, se va aprovar el passat mes 
de desembre, necessitem que per via jurídica i per via de 
l’adopció de decisions polítiques, i amb molt diàleg en el 
sector fonamentalment de la cooperació, però també en 
altres sectors –sindicals, empresarials, etcètera–, puguem fer 
una realitat allò que fins ara només…, o bàsicament només 
està en eixe recent llei .

Efectivament, ni més ni menys estem parlant de polítiques 
que entronquen en objectius bàsics de qualsevol societat 
civilitzada: un desenvolupament humà sostenible, el foment 
de la pau, el respecte als drets humans, la igualtat entre 
homes i dones, la protecció dels menors .

Per tant, és per a nosaltres un component transversal que 
implica a bona part de l’administració i també ser capaços 
de promoure identificar a la societat valenciana nous actors, 
noves veus i incentivar allò que va apareixent . Això també 
significa promoure coherència de polítiques.

Per això, la llei i el pla director, que havia estat ja aprovat en 
maig de 2017, són els principals instruments que perme-
ten la vinculació de la nostra comunitat autònoma, de La 
Generalitat i també la relació que tenim amb diputacions i 
molts ajuntaments en les accions de l’estat en molts casos i el 
compliment de l’Agenda 2030 de Nacions Unides .


